
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 179 af 16. januar 2025 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Betina Kastbjerg (DD). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Rikke Kure Wendel 

  

3. februar 2025 
J.nr. 2025 - 499 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 179

Skatteudvalget 2024-25



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Er det ministeren opfattelse, at der på skatteområdet eksisterer en retssædvane i forhold 

til at undtage almisser fra den skattepligtige indkomst, når det gælder socialt udsatte? 

 

Svar 

Jeg har modtaget følgende bidrag fra Skattestyrelsen, som jeg kan henholde mig til: 

 

”Ved retssædvane forstås en handlemåde, der har været fulgt almindeligt og uafbrudt i 

lang tid og stadig følges ud fra den overbevisning, at man er forpligtet eller berettiget til 

det. 

 

Skattestyrelsen kan oplyse, at der ikke eksisterer en retssædvane i forhold til at undtage al-

misser til socialt udsatte fra beskatning.” 
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